

## **Two-Minute Teaching: 28 August 2016**

### *Franciscan Orders of Men*

**[para español, ver abajo]**

St. Francis of Assisi is a very popular saint. It's not a surprise then that many religious orders would want to follow a way of life modeled after him. I speak today only about the three most prominent groups of male religious men in the Catholic Church. They all go by the name of Franciscan and all come from the same founder, St. Francis of Assisi.

The followers of St. Francis were popular already in St. Francis' lifetime. But popularity can sometimes go a person's head. After St. Francis died, some brothers were disappointed in the comfortable life style that popularity had afforded them. They wished to live austere lives, according to the first ideals of St. Francis. The Franciscans were officially divided into two groups – the Franciscans and the Conventual Franciscans – in 1517.

But for some, the reform was not enough. Shortly after in 1528, another reform of the Franciscans took place, and the Capuchin Franciscans were formed, dedicated to St. Francis' desire to serve the poor and preach the Word of God. There are other Franciscan orders of men, but these three – the Franciscans, the Conventual Franciscans, and the Capuchin Franciscans – are the three largest groups of Franciscan religious men in the Catholic Church.

The three are identified by different habits or religious garb. The Capuchins are known for the absence of a cape over their shoulders and the presence of a much longer hood than either of the other two Franciscan groups. But all take the same vows of poverty, chastity and obedience, differing only in the ministries that each has chosen to emphasize.

### **Español:**

San Francisco de Asís es un santo muy popular, por ello no es una sorpresa que muchas órdenes religiosas quieran seguir un estilo de vida modelado después de él. Hoy solo hablare acerca de los tres grupos más importantes en la Iglesia Católica. Todos son identificados por el nombre de Franciscanos, y todos vienen del mismo fundador, San Francisco de Asís.

Los seguidores de San Francisco ya eran populares durante la vida de San Francisco, pero la popularidad a veces puede confundir la mente de una persona y después de la muerte de San Francisco, algunos hermanos se fueron desilusionando del estilo de vida cómodo que la popularidad les ofrecía. Deseaban vivir la vida austera, según los primeros ideales de San Francisco. En 1517 los Franciscanos fueron divididos en dos grupos oficialmente: los Franciscanos y los Franciscanos Conventuales.

Para algunos, la reforma no fue suficiente y poco tiempo después en 1528, se dio otra reforma de los Franciscanos y fue entonces cuando se establecieron los Franciscanos Capuchinos, dedicados al deseo de San Francisco de servir a los pobres y predicar la Palabra de Dios. Hay otras órdenes Franciscanas de hombres, pero estos tres, los Franciscanos, los Franciscanos Conventuales, y los Franciscanos Capuchinos – son los tres grupos de hombres religiosos más grandes en la Iglesia Católica.

Los tres grupos son identificados por sus hábitos diferentes. Los Capuchinos son conocidos por la ausencia de una capa sobre sus hombros y la presencia de una capucha mucho más larga que cualquiera de los dos otros grupos de Franciscanos. Es importante mencionar que todos profesan los mismos votos de pobreza, castidad, y obediencia, y se diferencian además en los ministerios que cada uno ha escogido para desarrollar.